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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012.
évi XKXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Hende Csaba honvédelmi miniszterhez

„Támogatja a Honvédelmi Minisztérium elköltöztetését? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Szakmai körökben általános megdöbbentést keltett az új kormány első ülésén elhangzott
bejelentetés, miszerint a Kormány el akarja költöztetni a Honvédelmi Minisztériumot a

fővárosból .

Ugyanis azok számára, akik valamilyen szinten védelempolitikával foglalkoznak teljese n
nyilvánvaló az ötlet abszurditása. A honvédelem rendszerének elsősorban a minősített
időszaki helyzetek kezelésére kell készen állni, az infrastruktúrát erre figyelemmel kel l
megteremteni . Rendkívüli állapot vagy szükségállapot idején a honvédelmi miniszternek és a

Honvéd Vezérkarnak itt kell lenni a fővárosban az alapvető döntések meghozatalakor, és itt
kell rendelkezésre álljon a politikai vezet ők számára minden szükséges információ . Nem
véletlen, hogy minden NATO tagállamban a fővárosban van a védelmi minisztérium .

A Honvédelmi Minisztérium épülete e követelményeknek megfelelő helyszínen és módon
épült meg. Ennek az épületnek kiürítése, és egy vidéki városban új minisztériumi épüle t
kialakítása gazdasági szempontból óriási pazarlás, védelempolitikai szempontból pedig
döbbenetes felelőtlenség. Ugyanis biztonsági szempontból sem szerencsés, hogy a
honvédelmi miniszter és a vezérkar az Összhaderőnemi Parancsnoksággal egy helyre települ .

Ezért inkább azt javaslom, hogy a költözésre szánt forint milliárdokat inkább a katonák régóta
esedékes illetményemelésére fordítsák!



A költözéssel a Honvédelmi Minisztériumban dolgozó tisztségviselők, és szolgálatot teljesítő
katonák jelentős részét, illetve családtagjaikat is rendkívül nehéz helyzetbe hoznák . Több száz
családnak vagy költözni kellene, vagy jelent ős többletkiadás okozva vállalni a napi ingázást.
Rosszabb esetben hosszabb távon az érintettek egy része egyikre sem lesz hajlandó, amivel a
magyar honvédelem értékes szakembereket veszíthet .

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, adott-e már választ a miniszterelnök úrnak a HM esetlege s
költözésének ügyében? Ha igen, kérem, tájékoztasson a válasz tartalmáról! Ön szerint
lehetséges-e a költözködés? Ön nem tartja-e aggályosnak, ha a minisztérium a z
Összhaderőnemi Parancsnoksággal egy helyre települ? Ön végül támogatni vagy ellenezn i
fogja-e a költözést, mikor döntésre kerül sor ?

Budapest, 2014. október 13 .

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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